



---

**Seniorrådsmøde 13.05.2024 – afholdes fredag 10.05.2024 uden administrationen**

Tidspunkt: Kl. 10.00 - 13.00  
Mødelokale: Café Paraplyen, Kingosvej 24A  
Deltagere: Steen Gormsen Hansen, Hans-Henrik Jacobsen, Anne Spangtoft, Annette Johansen, Elisabeth Abel, Erik Larsen, Finn Larsen  
Ordstyrer: Annette Johansen  
Afbud:  
Øvrige deltagere: -  
Gæster: -  
Referent: **Hans-Henrik**

---

**Dagsorden:**

- 1. Godkendelse af dagsorden**
- 2. Valg af ordstyrer til mødet 3. juni 2024** (fast punkt)
- 3. Valg af referent**, da Steen ikke kan tage referat
- 4. Sager på Ældre- og Sundhedsudvalgsmøde 15.05.2024**

Meddelelsessager (M): (Til orientering/bemærkninger)

M – Referat Seniorrådsmøde 08.04.2024

M –Torstorp Plejehjem Tilsynsrapport 2024 (**Mdl. af BPR bør kigge på rapportererne for de enkelte plejehjem**)

M –Birkehøj Plejehjem Tilsynsrapport 204

M - Dialogmøde om Budget 2025 (**16. september klokken 16.30 på Torstorp**).

Politiske sager (A/I): (hørings svar)

3A – Nøgletalsrapport 2024

4A – Samlede tilsyn på ældreområdet 2023

5A – Kompressionsstrømper

6A – Status på opskolingsordning

7I – 1.budgetopfølgning 2024

8I – Status på magtanvendelser på ældreområdet 2023

**(Vi afventer kommentarer fra Charlotte Kaaber)**

- 5. Politiske Sager, (husk at orientere jer i udvalgene)** (fast punkt)
    - Ældre- og Sundhedsudvalget (alle)
    - Arbejdsmarkedsudvalget (Annette)
    - Plan- og miljøudvalget (Erik)
    - Fritid- og Kulturudvalget (Hans-Henrik)
    - Institution- og Skoleudvalget (Anne)
    - Socialudvalget (Finn)
    - Teknisk udvalg (Elisabeth)
    - Økonomiudvalg (Steen)**(ingen bemærkninger)**
  - 6. Meddelelser fra formanden**
    - Byrådet har vedtaget en ny udviklingsstrategi 2024-2036. Langt de fleste af vores forslag er kommet med i strategien, fx
      - Der indføres præcisering af at udviklingsstrategien har alle borgere som målgruppe
-

- b. Der indføres præcisering af behov for let tilgængelighed til natur for gangbesværede og borgere med handicap
  - c. Der ændres så figuren fokuserer på "fællesskaber for alle" i stedet for "fællesskaber for flere"
  - d. Der er blevet udskiftet billeder som viser større mangfoldighed og aktive seniorer
- b) Kommunen har som følge af den nye udviklingsstrategi tilsluttet sig det digitale mødested Boblberg.dk. Prøv at tjekke det ud.
  - c) Forslag fra os om brug af interaktiv formular til flyttevejledning er blevet positivt modtaget af centerchefen. Nu bliver det spændende at se, om det praktisk kan lade sig gøre. Følges op senere.
  - d) Borgerrådsgiverens årsrapport er netop udkommet. Langsommelig sagsbehandling er stadig et væsentligt emne. Se [lokalavisen](#). Hun skal inviteres med på et af de kommende møder.
  - e) Seniorsmessen den 28. august er kommet godt fra start. Stort set alle 35 stande er udelejet. Ziegler indvier messen. Sundhedscentret og Borgerservice har en stand, Peter Geisling holder foredrag om "Giv dit liv et sundhedstjek". Annette, Hans-Henrik og Steen er med i arrangørgruppen.
  - f) Ny ældrelov. Forebyggelsesbesøg er skrevet ud af ældreloven, jf. Seniormonitor
  - g) Besøget til Folketinget er aflyst (Vi kontakter Gunvor Wibroe med henblik på at flytte mødet til en lokation i Taastrup)**

## 7. Økonomi

- a) Beslutning: Godkendelse af regnskab for 2024 v/Anne
  - a. Spørgsmål: Hvad er årsagen til, at SR før jul næsten havde for mange penge på kontoen, mens der i 2024 stort set ingen er? **(gennemgået)**
- b) Diskussion: Anne har rundsendt noget materiale fra Velux-fonden. Kan vi søge midler derfra? v/Anne (muligheden findes ikke)**
- c) Opfølgning: Hvordan går det med fremsendelsen af en ekstrabevilling til budget 2024 samt forslaget til budget 2025? **(ansøgning er sendt via Helle 9/4)**

## 8. Temadag med Claus Damgaard

- a) Evaluering: Hvordan gik forløbet? (dagen forløb udmærket)**
- b) Beslutning: Hvordan kan vi fremadrettet bruge erfaringerne fra temadagen? Fx ved at opstille mål for vores aktiviteter til efteråret. FU foreslår, at vi holder et "sommergruppemøde" hvor de store linjer og fokuspunkter for efterårets arbejde fastlægges. (10/6 klokken 10 i Taastrup Have 33, kælderen)**

## 9. Diskussion: Fælles talepunkter til BPR

- a) Beslutning: Erik har et forslag om, at vi skal fortælle nogenlunde de samme ting på BPR-møderne. Oplæg ved Erik. (fast punkt på dagsorden til kommende SR-møder: "Nyt fra SR")**

## 10. Forretningsorden

- a) Beslutning: Seniorrådet godkender det vedhæftede forslag, som er tilpasset den nye struktur med fredagsmøder og almindelige seniorrådsmøder om mandagen. (taget til efterretning)**

## 11. Svar på mails

- a) Beslutning: Når man modtager en mail fra formanden, hvor der kræves kvittering for modtagelse, så ved man, at det drejer sig om sager, hvor der skal gives et (hørings) svar **(vi strammer op – husk at svare)**

## 12. Kommende sager

- a) Indvielse af Fællesskabshuset den 22. maj kl. 12.30-14.00. Hvem deltager? Tilmeldingsfrist den 13. maj til Nina Aalstrup. Tovholder: Hans-Henrik (OK, alle undtagen HH, som er på ferie)**
- b) Møde med hjemmeplejen, 24. maj, kl. 13 (alle deltager)**
- c) Kvartalsmøde med borgmesteren den 27. maj. Dagsordenspunkter hertil senest ugen før. (Steen, Erik og Anne deltager)**

- d) Vi er tilmeldt frivillighedsdagen den 1. juni. Hans-Henrik er snorholder. Hvem deltager ellers? **(Steen, Finn, Annette og Finn deltager)**
- e) Temamøde med ÆSU torsdag den 6. juni. FU foreslår, at vi holder et specielt møde om dette den 21.5.

### 13. Opfølgninger

- a) Hvordan går det med projekt Ældrevenlige byer? **(udsættes til næste SR-møde)**
- b) Pensionisternes julefest. Har Annette haft kontakt med Marlene? **(Annette har forsøgt telefonisk, nu mail)**
- c) Servicebussen. Tages op på næste borgmestermøde
- d) Hvordan går det med besøget på Det Danske Madhus **(aflyst – ny dato efter sommerferien)**
- e) Vi har lovet de røde partier at mødes med dem inden sommerferien. Dette bør ske, efter at vi har holdt sommergruppemøde.
- f) Udformningen af kvalitetsstandarder. Vi indkaldes til efteråret

### 14. Orientering fra råd og udvalg (fast punkt)

- a) PR-gruppen (Erik, Hans-Henrik, Steen)
  - a. Næste deadline for Senior Nyt er den 22. maj. Mulige emner: Seniormesse, Boblberg.dk, Ny ældrelov, Mødekalender, Ældrevenlige bydele, Kommunens udviklingsstrategi **(seniormessen, hjælpemiddelcentralen)**
- b) Kostrådet (Anne, Elisabeth, Finn suppl.):
- c) Trafiksikkerhedsudvalget:
- d) Regionsældrerrådet (Steen):
- e) BPR – herunder hjemlighed:
  - BPR Baldersbo: (Erik)
  - BPR Birkehøj: (Hans-Henrik og Finn)
  - BPR Henriksdal: (Annette)
  - BPR Sengeløse: (Anne)
  - BPR Torstorp: (Elisabeth)

### 15. Aktivitetskalender (fast punkt)

### 16. Høringssvar (ingen høringssvar)

### 17. Punkter til senere behandling

- a. Sagsbehandlingstider
- b. Opfølgning på ny ældrelov
- c. Velfærdsteknologi
- d. Udløb af kørekort
- e. Orientering om projekt "Social Drive Out" v/Ole Nilsson juni-møde
- f. Vi skal holde fast i at undersøge, hvad bloktilskuddet til ældrerrådsarbejdet anvendes til
- g. Vi skal stadig holde fast i kritikken af de korte frister til udarbejdelse af høringssvar
- h. Borgerrådgiverens årsrapport

### 18. Eventuelt (fast punkt)

### 19. Godkendelse af referat